
PROTOKÓŁ NR XXVIII/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 28 grudnia 2012 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXVIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował do obecnych na sesji pytanie        
w sprawie ewentualnego wniosku o zmianę porządku obrad. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród postawił wniosek            
w sprawie zdjęcia  z porządku obrad dwóch projektów uchwał: 

 w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie Gminy Żmigród przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
„Dolina Baryczy” sp. z o. o. z siedzibą w Miliczu, 

 w sprawie zatwierdzenia dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków realizowanych przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej „Dolina Baryczy” sp. z o. o. z siedzibą w Miliczu 

oraz wprowadzenia do porządku obrad jednego projektu uchwały, który został 
omówiony przez radnych na posiedzeniu komisji: 

 w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf na zbiorowe odprowadzanie ścieków 
na terenie Gminy Żmigród przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
„Dolina Baryczy” sp. z o.o. z siedzibą w Miliczu. 

Radna Maria Czesława Rybka Z-ca Przewodniczącego rady postawiła 
wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały, który 
został omówiony przez radnych na posiedzeniu komisji: 

 w sprawie monopolowi odbiorców finalnych śmieci. 
Radni nie wnieśli innych wniosków do porządku obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosku 
złożonego przez Pana Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród w 
sprawie zdjęcia z porządku obrad dwóch projektów uchwał i wprowadzenie 
jednego projektu uchwały do porządku obrad i wniosku Radnej Marii Czesławy 
Rybki Z-cy Przewodniczącego rady w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
jednego projektu uchwały. 
Porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami został przyjęty 13 głosami 
„za”  i 2 głosami „przeciw”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie 



kandydatur na Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę Radnego Józefa 
Łysikowskiego. 
Radny Józef Łysikowski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 15 głosami „za” wybrali Radnego Józefa Łysikowskiego Sekretarzem 
obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
Podjęcia uchwał: 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2013 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił Panią Annę Dobrowolską 
Skarbnika Gminy Żmigród o odczytanie opinii RIO.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy Żmigród odczytała istotne 
fragmenty opinii RIO z Wrocławia w sprawie w/w projektu uchwały ( kserokopia 
opinii RIO stanowi załącznik nr 4 do protokołu).Regionalna Izba Obrachunkowa 
we Wrocławiu wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Żmigród przedstawionej wraz z 
projektem uchwały budżetowej na rok 2013. 
Radny Henryk Bagiński poprosił o odniesienie się Pana Burmistrza do treści 
zawartej w pkt.6 opinii RIO (radny odczytał pkt.6 „do wzrostu w 2014 roku 
dochodów majątkowych o 1.620.000 zł”).  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy Żmigród w odniesieniu do zapytania 
radnego Henryka Bagińskiego wyjaśniła, iż nie jest to uchybienie i dotyczy to 
roku 2014, a nie roku 2013. Została wykonana symulacja dochodów w roku 
2014. Na komisji, dodała Pani Skarbnik, wyjaśniła, że trudno jest w 100% 
zaplanować rok następny, a co dopiero prognozę do roku 2024. 
Radny Henryk Bagiński w kontekście wyjaśnień Pan Skarbnik odczytał pkt.4 
opinii RIO „W roku 2013 źródłem spłaty długu będą przychody z emisji obligacji 
oraz z pożyczek. Natomiast w latach 2014-2024 źródłem spłaty długu będą 
prognozowane nadwyżki budżetu.” Radny Bagiński dodał, skąd taką nadwyżkę 
weźmiemy, kiedy mamy deficyt budżetowy”. 
Radni nie zgłosili innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 14 głosami „za”, 
             1 głosem „przeciw” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.192.2012 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie przyjęcia budżetu Gminy na 2013 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił Radnego Damiana 
Sułkowskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o odczytanie opinii 
Komisji w sprawie przedłożonego projektu budżetu na 2013 rok i Panią Annę 
Dobrowolską Skarbnika Gminy Żmigród o odczytanie opinii RIO.  



Radny Damian Sułkowski odczytał opinię Komisji Budżetu i Finansów ( opinia 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu).Komisja Budżetu i Finansów w oparciu o 
opinie wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Żmigrodzie wydała opinię pozytywną 
do projektu budżetu na rok  2013. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy Żmigród odczytała istotne 
fragmenty opinii RIO z Wrocławia w sprawie w/w projektu uchwały ( kserokopia 
opinii RIO stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  Regionalna Izba Obrachunkowa 
we Wrocławiu wydała opinię pozytywną o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
i Gminy Żmigród projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Żmigród na rok 
2013.  
Radny Damian Sułkowski odniósł się do opinii Komisji Budżetu i Finansów, 
która wydała opinię pozytywną w oparciu o opinie wszystkich komisji, do projekt 
budżetu na rok.2013. Radny dodał, że do projektu budżetu były uwagi i zapytania 
z jego strony, a dotyczyły wydatków budżetu, wydatków MZGK i ZPK. Na 
zakończenie Radny dodał, iż jego zdaniem budżet na rok 2013 jest budżetem 
optymistycznym 
Radny Henryk Bagiński w odniesieniu do budżetu na 2013 rok powiedział cytat: 
„ …kończymy rok 2012 z deficytem 5,5 miliona złotych, a wchodzimy w rok 2013 
z deficytem 11 tys. zł .” Radni, dodał Radny Bagiński, będą uchwalali taki budżet, 
oby tak nie było, że na następnej sesji będziemy zwiększać deficyt, który 
pokryjemy z obligacji lub kredytów.  
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radego Henryka 
Bagińskiego powiedział, że budżet roku 2012 i budżet 2013 roku są to dwa różne 
budżety. Budżet roku 2012 ma deficyt, ponieważ było bardzo dużo inwestowane, 
na które pozyskano bardzo dużo środków zewnętrznych. W 2012 roku na 
inwestycje wydano między 15, a 16 milionów złotych. Większość środków została 
pozyskana w postaci bezzwrotnych dotacji, z których należy korzystać. Pan 
Burmistrz wymienił kilka inwestycji, które zostały wykonane: termomodernizacja 
kilku budynków użyteczności publicznej, nowe targowisko, Zespół Pałacowo 
Parkowy, budżet 2012 był proinwestycyjny. Budżet na 2013 również może być 
proinwestycyjnym, ale przy mniejszych nakładach na inwestycje stąd też 
mniejszy deficyt. Burmistrz dodał, iż rozumie, że to jest dobra wiadomość dla 
wszystkich, ponieważ dalej będziemy inwestować, a deficyt jest na poziomie 11 
tys. zł. Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że rozumiałby oburzenie 
radnego Henryka Bagińskiego, kiedy deficyt na rok 2013 byłby duży. 
Zamierzeniem budżetu na rok 2013 było, aby nie zwiększać długu publicznego, 
co nie spowoduje większego wyhamowania inwestycyjnego. Na zakończenie 
Pan Burmistrz powiedział, że prosi o przyjęcie budżetu na rok 2013 mimo, że jest 
budżetem ambitnym, ciężkim, ale możliwym do zrealizowania dzięki wspólnej 
pracy pracowników, instytucji i radnych. 
Radny Henryk Bagiński w odniesieniu do wypowiedzi Pan Burmistrza 
powiedział, że tylko zwrócił uwagę, a  jeżeli deficyt zostanie utrzymany to 
gratulacje.  
Radny Leszek Kraszewski odniósł się do subwencji oświatowej ,iż Państwo 
idzie w tym kierunku, żeby samorządy coraz bardziej obciążać. Gmina musi 
dopłacić ok 5 milionów złotych ,aby szkoły mogły funkcjonować. 
Radny Damian Sułkowski zwrócił się do Radnego Henryka Bagińskiego z 
uwagą, w sprawie  deficytu  w wysokości 11.500,-zł. Radny powiedział, iż nie 
możemy pozwolić sobie na dodatkowe kredyty, ponieważ prognozy na 2013 rok 
to 57% na 60 % dopuszczalnych, dlatego deficyt nie będzie rósł. 



Radni nie zgłosili innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.193.2012 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
miejscowości Dębno”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.194.2012 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
miejscowości Kanclerzowice”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami za) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.195.2012 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę obowiązujących na obszarze Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Burmistrz Robert Lewandowski w sprawie przyjęcia autopoprawki do wniosku 
taryfowego, którą omówi Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK. Autopoprawka 
dotyczy obniżenia taryfy za wodę o 10 gr. z 3,43 zł /m3 na 3,33 zł /m3. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK wniósł o przyjęcie autopoprawki do wniosku 
taryfowego z dnia 21.11.2012 r. poprzez zmianę we wniosku o zatwierdzenie 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę, kosztów podatku od nieruchomości 
od nowych sieci, który został pomyłkowo naliczony za 6-m-cy ( od sierpnia 2013 
do stycznia 2014), a powinien być naliczony za miesiąc styczeń 2014 r.. W 
związku z tym nastąpiło obniżenie stawki w nowej taryfie za wodę z 3,43 zł/m3 
na cena 3,33 zł/m3. 
Radny Damian Sułkowski odniósł się do prac, które są prowadzone na sieci 
wodociągowej na terenie miasta. Skutki prac na sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej są odczuwane przez wszystkich mieszkańców. Radny wniósł 
uwagę do informacji w sprawie wyłączeń w dostawie wody, że są wydłużane o 
kilka godzin w stosunku do pierwotnych informacji. Radny zasugerował, aby w 
tym zakresie podjąć działania zapobiegawcze, jak dostarczanie wody do celów 
bytowych na osiedla przez Straż Pożarną. W sytuacji wydłużenia braku wody do 
24 godzin dostarczania mieszkańcom wody pitnej. Radny Damian Sułkowski 
zwrócił się do Pana Burmistrza z apelem w sprawie zabezpieczenia środków w 
budżecie na zakup pojazdu, który służyłby do dostarczania wody pitnej dla 
mieszkańców w sytuacji kryzysowej. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Damiana Sułkowskiego powiedział, że taki wniosek powinien zostać skierowany 
do Zarządzania Kryzysowego w Powiecie, skoro takiego beczkowozu nie ma. 



Burmistrz przeprosił za utrudnienia, które dotykają mieszkańców w czasie prac 
na sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, a związanych z wyłączeniem wody, 
dodając, że jest to kolejny argument za prowadzeniem tych prac, ponieważ sieć 
w Żmigrodzie jest bardzo stara.   Jeżeli wody nie ma kilka godzin w części miasta 
to nie jest to sytuacja kryzysowa. Burmistrz Robert Lewandowski dodał, iż temat 
zakupu beczkowozu na wodę pitną poruszy na spotkaniu Zarządu Kryzysowego 
w Powiecie, ponieważ nie chce iść w kierunku obciążania gminy tego typu 
kosztami. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami za) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.196.2012 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf na zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Żmigród przez Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej Dolina Baryczy sp. z o.o. z siedzibą w Miliczu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Radni przed sesją otrzymali 
autopoprawkę do treści wniosku taryfowego, która została skierowana do Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie przez Pana Zbigniewa Węgrzyna Prezesa Zarządu PGK 
Dolina Baryczy. 
Radny Henryk Bagińskie w odniesieniu do pisma – autopoprawki, którą radni 
otrzymali przed sesją powiedział, że jeszcze nie zapoznał się z pismem.  
Radny Henryk Bagiński poinformował, dlaczego Klub „Porozumienie Żmigrodzie” 
będzie przeciwny odmowie przyjęcia uchwały. 
wypowiedź spisana z nagrania   
Sprawa powraca jak bumerang. Teraz jest taka sytuacja, mówię o opłacie za 
ścieki. Chodzi o tę firmę, która prowadzi kanalizację na szeroką skalę w 
Żmigrodzie. My Żmigrodzianie doświadczamy tej trudności. Zawsze jest jakiś 
problem wynikający ze strony Żmigrodu. Pragnę powiedzieć, że Gmina Cieszków  
przyjęła stawki o wiele większe , niż Gmina  Żmigród ,aż 14 zł z groszami plus 
VAT . My ciągle to odbijamy bo podobno nie spełnia wymogów, ustawowych dni 
od złożenia tych wszystkich materiałów przez Pana Prezesa. Chciałem radnym 
powiedzieć, że to pismo wpłynęło, aż w listopadzie, a  My otrzymujemy to 
dopiero 20 grudnia , bo służby Pana Burmistrza dopatrzyły się, że jest termin 
niedopełniony złożenia taryf . Jeżeli to jest aż taki problem , bo stawka będzie 
11,30 , gdzie gmina dopłaca. Proszę Państwa cały czas jest problem . Ja nie 
chce uczestniczyć w takiej zagrywce.  
Radny Henryk Bagiński skierował pytanie do Pana Burmistrza, dlaczego Panie 
Burmistrzu My nie mamy przedstawiciela w Radzie Nadzorczej tej Spółki . 
Podobno wszystkiemu jest winien Burmistrz Wybierała , który jak przyszedł to 
zmienił warunki. Trzeba było od początku , zwrócił się  do Pana Burmistrza i 
Pana Sekretarza, wiedzieć , tutaj podobno z matematyką się nie dyskutuje ,a 
jednak Państwo byliście w Sądzie , apelacja została przegrana . I myśmy 
wycofali na złość, może odpowiem , Pan Burmistrz wycofał z Rady Nadzorczej 
naszego przedstawiciela i Gmina Cieszków. Rada liczy pięć osób oczywiście 
wszyscy z Gminy Milicz i podobno robią co chcą. Dlaczego Myśmy wycofali tych 
ludzi. Dlatego My jesteśmy przeciwko takim rzeczom , bo jeżeli leży ten materiał 
półtora miesiąca ,a my nagle otrzymujemy 20 grudnia i odrzucamy tę stawkę. 
Jeżeli chcemy być tak traktowani przynajmniej nie Radni „Porozumienia 
Żmigrodzkiego”. 



Burmistrz Robert Lewandowski zwrócił się do Radnego Henryka Bagińskiego 
mówiąc, że miesza różne fakty. Rada Nadzorcza liczy trzy osoby, a nie pięć. 
Rada Nadzorcza nie ma wpływu na wysokość taryfy. Większość spraw sądowych 
Gmina Żmigród wygrywała, a Spółka nie respektowała tego. Burmistrz dodał, że 
dziwi się, że jeżeli On proponuje nie przyjmować taryfy mając konkretne 
uzasadnienie prawne, to Pan Radny mówi, że Klub będzie głosował przeciw, to 
niejako za podwyżką. Pan Radny często broni mieszkańców przed jakimikolwiek 
podwyżkami, a teraz w stosunku do tej uchwały Pan Radny zachowuje się 
odwrotnie. Kontynuując temat Pan Burmistrz powiedział, że w przyszłości taryfa 
za ścieki pójdzie w górę ze względu na amortyzację i podatek i o tym Radni będą 
dyskutować. Pan Burmistrz zwrócił się do Pana Węgrzyna Prezesa PGK, iż na 
pewno Spółka złożony nowy wniosek. Wtedy w tej sprawie będzie dyskusja, 
konsultacje i zostaną złożone wyjaśnienia całej sytuacji przez Pana Prezesa. 
Kontynuując temat Pan Burmistrz wspomniał o dopłatach do kanalizacji, które 
będą stosowane, aby mieszkańców odciążyć od drastycznych podwyżek. Pan 
Burmistrz dodał, że mieszkaniec, który oddaje ścieki poprzez beczkowóz płaci w 
granicach 16-18 złm3, dlatego ważne jest, aby tę inwestycję skończyć 
korzystając z dużej dotacji unijnej. 
Radny Damian Sułkowski zapewnił, że problemy, z którymi boryka się Spółka 
PGK „Dolina Baryczy” ‘ Komisja Budżetu i Finansów będzie starać się wyjaśnić w 
najbliższym czasie. Radny Damian Sułkowski odniósł się do projektu uchwały w 
sprawie odrzucenia taryfy ze względu na termin. Radny dodał, że w projekcie 
uchwały brakuje jemu uzasadnienia finansowego, które przy odmowie przyjęcia 
stawki powinno się znaleźć. Kontynuując temat Radny Damian Sułkowski 
powiedział, że strona finansowa powinna być wyjaśniona, aby przy pracach nad 
kolejnym wnioskiem taryfowym jasne byłoby, dlaczego są takie stawki. 
Radny Henryk Bagiński w odniesieniu do wypowiedzi Pana Burmistrza w 
sprawie dbania o mieszkańców powiedział, że jeżeli dziś taryfa nie zostanie 
podjęta w takiej wysokości to w następnym roku będą wyższe, Radny dodał cytat 
„…wtedy My się też wstrzymamy, bo nie będziemy chcieli dołować finansowo 
naszych mieszkańców”.  
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK Dolina Baryczy na wstępie powiedział, że 
do Żmigrodu przyjeżdża po raz kolejny na zaproszenie Przewodniczącego Rady 
Miejskiej celem wyjaśnienia niektórych spraw związanych z taryfą za ścieki. 
Kontynuując temat Pan Prezes powiedział, że jest administratorem Spółki, która 
została zawiązana przez trzy samorządy Cieszków, Milicz i Żmigród na 
okoliczność budowy kanalizacji. W Studium Wykonalności przygotowanym w 
roku 2006, a w 2008 przyjętym do realizacji przez wszystkie samorządy. Studium 
zawiera prognozy taryf za ścieki dla poszczególnych gmin. Dla Gminy Żmigród w 
tym roku było przewidziane kwota 14,40 zł m3, a propozycja PGK jest 10,55 
zł.m3, aby stawka została udźwignięta przez mieszkańca. Następnie Pan Prezes 
omówił procedurę składania wniosku taryfowego i procedurę jego przygotowania. 
Pan Prezes w odniesieniu do posiedzenia komisji Rady w dniu 20 grudnia br. 
powiedział, że na Jego zapytanie uzyskał informację, że do składników taryfy nie 
ma specjalnie pretensji, dlatego, że został przygotowany zgodnie ze sztuką. 
Jedynym mankamentem i różnicą w zdaniu w sprawie przyjęcia wniosku 
taryfowego jest data. Pan Prezes dodał, że tydzień temu została przygotowana 
autopoprawka do treści wniosku taryfowego i dostarczona do Pana Burmistrza i 
Przewodniczącego Rady, Pan Prezes odczytał treść autopoprawki ( kserokopia 
autopoprawki stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  



Następnie Pan Prezes odniósł się do autopoprawki, którą Radni otrzymali przed 
sesją, a która dotyczyła składników merytorycznych taryfy za wodę i została 
przez Radę Miejską przyjęta. Autopoprawka złożona przez PGK nie wnosi 
żadnych zmian cen ani manipulacji w cenę.  
Wypowiedz spisana z nagrania „…nasza taryfa i autopoprawka tylko i wyłącznie 
chce zaspokoić żądania i oczekiwania Pana Burmistrza dotyczące daty. W 
związku z tym nie bardzo rozumiem, jako Prezes, że taryfę na wodę, dokładnie 
według tej samej ustawy, co taryfa ściekowa, autopoprawka zostaje przyjęta bez 
większych konsultacji, dotycząca 10 gr. Mam pewność, że ona została 
sporządzona dobrze i właściwie. Ale nikt tego nie rozpatrywał w gronie Radnych, 
czy to jest właściwe te 10 gr. Nasza taryfa, której udziałowcem jest również 
gmina Żmigród dotyczy tylko daty tj.17 dni..” Pan Prezes zwrócił się do Radnych, 
iż myśli, że radni podejmą stosowną uchwałę, przyjmującą. Kontynuując temat 
Pan Prezes powiedział, że Gmina Żmigród jest jedyną gminą na rzecz, której 
Spółka wykonała poza projektem Węglewo na kwotę 1.700.000,-zł. Ponadto na 
prośbę Pana Burmistrza została wykonana ul. Prusa, na którą Spółka wzięła 
kredyt w wysokości 430 tys. zł. Pan Prezes dodał, że Spółka funkcjonuje na 
podstawie przyjętych taryf, które stanowią 100% jej dochodów. Dla Gminy 
Żmigród propozycja stawki wynosi  10.55 zł/m3 w Gminie Milicz w granicach 10 
zł /m3, a w Gminie Cieszków ok.15 zł/m3. Takie są koszty inwestycji, które 
zostały zaproponowane przez samorządy gmin wchodzących w skład Spółki. 
Pan Prezes dodał, że jego zadaniem jest realizacja tego. 
Pani Katarzyna Kapuściańska Mecenas PGK „Dolina Baryczy” prawnie 
odniosła się do wniesionej autopoprawki przez PGK „Dolina Baryczy. Po 
wniesieniu zastrzeżeń do terminu przez Pana Burmistrza Gminy Żmigród, 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej skorygowało swój wniosek, w którym 
wniosło o skorygowanie terminu, a nie elementów kalkulacyjnych. Pani Mecenas 
w swojej wypowiedzi nawiązała do przyjęcia przez Radę Miejską autopoprawki 
wniesionej do uchwały w sprawie taryfy na wodę, gdzie autopoprawka dotyczyła 
elementów kalkulacyjnych taryfy. Następnie w odniesieniu do przepisów Kodeksu 
Postępowania Administracyjnego Pani Mecenas powiedziała, że przepisy 
pozwalają wniesienia stronie korekty wniosku w trybie sprostowania w każdej 
chwili przed rozstrzygnięciem. Taki charakter ma wniesiona Autopoprawka przez 
PGK „Dolina Baryczy”. Ponadto, dodała Pani Mecenas, iż pragnie zwrócić 
uwagę, iż aktualna taryfa obowiązuje znacznie dłużej niż 90 dni. Na zakończenie 
Pani Mecenas dodała, iż liczy, że w dniu dzisiejszym taryfa na ścieki zostanie 
przyjęta. 
Pan Zbigniew Węgrzy Prezes PGK zwrócił się do Radnych o przyjęcie taryfy 
zaproponowanej przez PGK „Dolina Baryczy”. Następnie Pan Prezes w imieniu 
swoim i wszystkich pracowników PGK „Dolina Baryczy” złożył wszystkim 
życzenia z okazji Nowego Roku 2013.  
Radny Henryk Bagiński odniósł się do wywiadu Pana Burmistrza, który ukazał 
się w gazecie NOWA z dnia 5 lipca w sprawie przegranej apelacji. W artykule, 
który ukazał się w Gazecie była informacja wypowiedź spisana z nagrania „ 
ustaliliście razem z Panem Sekretarzem, iż nie będziecie się po Sądach sądzić, 
bo współpraca ze Spółką i poszczególnymi gminami jest poprawna. Dlatego nie 
róbmy sobie nawzajem trudności. Ja byłem jednym z ojców tego 
przedsięwzięcia, a teraz nie mogę zdzierżyć, jak to dziecko jest odrzucane. 
Uważam, że są animozje literalne typu tam daty. Idzie nowy rok i wejdźmy z tymi 



nowymi stawkami, tak jak to zrobi Klub Porozumienie Żmigrodzkie odrzucamy tę 
uchwałę i przyjmujemy.   
Burmistrz Rober Lewandowski wyjaśnił, iż po ustnej konsultacji z Nadzorem 
Wojewody stoi na stanowisku, iż jest to suwerenna decyzja Rady, czy przyjąć lub 
nie Autopoprawkę PGK „Doliny Baryczy”. Pan Burmistrz dodał, iż sugeruje nie 
przyjmować, a Nadzór Wojewody ostatecznie rozstrzygnie tę kwestię, ponieważ 
został niedotrzymany termin. Pan Burmistrz zwrócił się do Pana Prezesa, iż 
mimo wszystko w sposób otwarty nie rozmawiają o stawce. Może radni byliby 
bardziej przychylni, gdyby stawka była nieco niższa. Kontynuując temat Pan 
Burmistrz powiedział, iż nie dziwi się, że Rada przyjęła taryfę wody, ponieważ 
autopoprawka obniżała stawkę taryfy. Pan Burmistrz dodał, iż chciałby być 
partnerem Spółki w sposób otwarty nie tylko z mówienia, ale również z praktyki. 
Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Radnego Bagińskiego w sprawie 
wywiadu powiedział, że współpraca ze Spółką układa się coraz lepiej, ale są 
również rozbieżności merytoryczne różnego rodzaju. 
Pani Bogumiła Gałka Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej poprosiła o 
udzielenie odpowiedzi, dlaczego taryfa proponowana przez PGK ‘Dolina Baryczy 
„ jest taka?  
-jakie czynniki zadecydowały o tym, że cena, która obowiązuje wzrasta o 20,5%? 
-co się istotnego wydarzyło w ciągu ostatniego roku obrachunkowego? 
-co jest przewidywane w nowej taryfie, że ten wzrost ceny jest tak duży? 
Pani Prezes przypomniała, że dopłata gminy do ścieków jest po to, aby 
mieszkańcy mogli udźwignąć ten ciężar, a dopłaty to są pieniądze podatników i 
są przeznaczone na kanalizację, a nie na inne rzeczy. Na zakończenie Pani 
Prezes powiedziała, że dla niej nie jest to pocieszające, że w innych gminach 
stawki są wyższe.  Ponadto Pani Prezes wnioskowała, aby kalkulacje wszystkich 
podwyżek były jawne i umieszczane na stronie internetowej, aby każdy mógł się 
z tym zapoznać.  
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK „Dolina Barycz” poinformował, że 
wniosek taryfowy jest przekazywany na ręce Przewodniczącego Rady i Pana 
Burmistrza. Pan Prezes wyjaśnił jak jest sporządzany wniosek taryfowy. 
Kontynuując temat Pan Prezes dodał, że prace kanalizacyjne są wykonywane, 
wykonane odcinki są oddawane i tym samym wzrasta amortyzacja. Taryfa, która 
ma wejść w życie za dwa miesiące musi być wyższa, ponieważ Spółka na terenie 
Gminy Żmigród buduje za kwotę 18 milionów i modernizuje oczyszczalnię za 
kwotę 20 milionów zł. Zadania, które realizuje PGK „Dolina Baryczy „ opiewają na 
kwotę ok.170 milinów zł z tego 90 milinów to bezpośrednia dotacja, a pozostała 
kwota to udział Spółki. Pan Prezes zaznaczył, że w taryfie nie ma naliczeń, które 
byłyby zyskiem do pokrycia kosztów niekwalifikowanych w tym projekcie. 
Ponadto PGK „Dolina Baryczy „ płaci rocznie 2,5 miliona złotych podatku dla 
gminy Żmigród, Cieszków i Milicz za umieszczenie sieci na terenie gminy. Jedna 
część ok.1.300.000 zł to jest wynagrodzenie pracowników ( 50 osób) i 
1.300.000,-zł wynosi opłata za energię elektryczną Wszystkie składniki zostały 
umieszczone we wniosku. Na zakończenie Pan Prezes poinformował Panią 
Bogumiłę Gałka, że kalkulacje wniosku taryfowego prześle pocztą elektroniczną. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi Pani Prezes 
wyjaśnił, że kalkulację taryfową Radni otrzymują zaraz po wpłynięciu do urzędu. 
Nic nie stoi na przeszkodzie, dodał Pan Burmistrz, aby kalkulacja taryfowa 
została umieszczona na stronie internetowej urzędu.  Pan Burmistrz odniósł się 
do wypowiedzi Pana Prezesa, iż amortyzacja i podatek to są główne przyczyny, 



dlaczego rośnie taryfa, ponieważ inwestycja jest realizowana. Po zakończeniu 
inwestycji skończy się źródło zwiększania taryfy, a podatek od nieruchomości 
uiszczany przez Spółkę będzie mógł zostać przeznaczony na dopłatę do 
ścieków. Na dzień dzisiejszy dopłata do ścieków jest ze środków budżetu gminy. 
Na zakończenie Pan Burmistrz w temacie inwestycji kanalizacyjnej powiedział, iż 
jest konieczna do zrealizowania. Natomiast, kiedy inwestycja kanalizacyjna 
byłaby wykonywana przez gminę to gmina musiałaby płacić jeszcze większe 
pieniądze niż są przeznaczane w budżecie. 
Radny Leszek Kraszewski swoją wypowiedź skierował do Pana Prezesa 
prosząc o odniesienie się do ścieków dowożonych, których stawka jest taka 
sama, jak ścieków odbieranych przez kanalizację. Gdzie są koszty energii, 
amortyzacji, nowej sieci?  Radny Kraszewski dodał, iż jest to wybieranie 
pieniędzy z kieszeni mieszkańców pracowników byłych PGR-ów. Mieszkańcy, 
którzy nie mają nic wspólnego z budową sieci kanalizacyjnej muszą te koszty 
ponosić.   
Radny Henryk Bagiński w sprawie sieci kanalizacyjnej, która została wykonana 
w Węglewie na kwotę 460 tys. zł. Na jakiej podstawie zostało to wykonane przez 
Spółkę. 
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK „Dolina Baryczy” udzielił odpowiedź na 
zapytania radnych: 
Radnego Leszka Kraszewskiego  
w sprawie takiej samej taryfy za ścieki dowożone i odbierane przez kanalizacje. 
Ze względu na to, że Spółka nie jest wyposażona w odpowiednią aparaturę jest 
to okres przejściowy i dlatego ścieki dowożone są tak tanie. Ścieki dowożone nie 
posiadają składnika przesyłu, ale są o dużym ładunku. W przyszłości taryfa 
dowożonych ścieków będzie dochodziła do 100 zł za metr sześcienny.  
Radnego Henryka Bagińskiego 
Na wyraźną prośbę Pana Burmistrza została wykonana ul. Prusa przed 
położeniem dywanika w ramach dobrej współpracy na linii Żmigród, Pan 
Burmistrz i Spółka. Pan Prezes dodał, iż na to zadanie został zaciągnięty kredyt 
na kwotę 430 tys. zł, które dziś Spółka spłaca. Natomiast Węglewo było poza 
projektem zrealizowane za kwotę 1.800.000,-zł plus koszt operacji kredytu. 
Kwotę ok.2,5 milina złotych Spółka z własnych środków wyasygnowała na te 
dwie inwestycje w Gminie Żmigród. Następnie Spółce zabrakło pieniędzy na 
VAT. Dziś Spółka odzyskuje VAT, dlatego inwestycja realizowana przez Spółkę 
jest tańsza niż przez Gminę. Gmina nie mogłaby odzyskać VAT. Pan Prezes 
poinformował, iż zwrócił się w sprawie pomocy dla Spółki w spłaceniu kredytu w 
wysokości 2,5 miliona złotych do Pana Burmistrza, Pana Przewodniczącego 
Rady i Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów.  Spółka ma 
problemy finansowe, ponieważ nie ma żadnej rezerwy jak również nie może 
posiłkować się środkami z Unii Europejskiej, ponieważ te są tylko i wyłącznie na 
określone prace. Pan Prezes wspomniał o problemach w Radziądzu, gdzie 
Spółka musiała wyasygnować 200 tys. zł z własnych środków, aby zrealizować tę 
inwestycję.  
Wypowiedź spisana z nagrania   
Spółka zrealizuje to zadanie. Jestem pełen wiary jak i zdeterminowany, że to 
zadanie muszę zakończyć wszelkimi sposobami. Jeżeli Państwo będziecie 
chcieli te moje zapędy ukrócić poprzez nieprzyjmowanie taryf, będę z tego 
obowiązku zwolniony.  



Radny Damian Sułkowski wyjaśnił, że nie przeczytał autopoprawki. Radny 
skierował zapytanie do Pana Burmistrza, czy w związku z Autopoprawką PGK 
uzasadnienie przygotowane do projektu uchwały ma sens. Głosując za uchwałą 
będziemy popierać uzasadnienie, które jest niezgodne z faktem  
Burmistrz Robert Lewandowski przypomniał, iż w rozmowie z pracownikiem 
Nadzoru Wojewody, Rada nie ma obowiązku przyjmować autopoprawki. Nadzór 
Wojewody po otrzymaniu uchwały stwierdzi jej ważność lub nie. Pan Burmistrz 
zwrócił się do radnych o przyjęcie uchwały w sprawie odmowy zatwierdzenia 
taryf. 
Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Pana Prezesa w sprawie Węglewa 
powiedział, iż decyzję podejmował poprzedni Zarząd, który zaciągnął pożyczkę z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Moim obowiązkiem, dodał Pan 
Burmistrz, było zabieganie, aby doprowadzić do zrealizowania zadania 
kanalizacji w Węglewie. Gmina wraz z Powiatem realizowała inwestycje na 
terenie Węglewa, co dało ostatecznie uporządkowanie całej sieci podziemnej 
oraz wykonanie drogi i chodnika. Kontynuując temat Pan Burmistrz powiedział, 
że Węglewo jest podłączone do kanalizacji z tego tytułu Spółka ma przychody w 
granicach 30 tys. zł rocznie. To nie jest tak, że Spółka tylko wykłada pieniądze, 
aby wykonać inwestycje. Pan Burmistrz powiedział, że jest wdzięczny 
poprzedniemu Zarządowi za zrealizowanie inwestycji.  Podobnie, wspomniał Pan 
Burmistrz, było na osiedlu ul. Kmicica, Zagłoby w Żmigrodzie. Pan Burmistrz 
powiedział, że jest wdzięczny Panu Prezesowi, że się przychylił do realizacji tego 
zadania, ale nie należy zapominać, że tam też są płatnicy za ścieki.   W czasie 
realizacji tych zadań, dodał Burmistrz, nie było mowy, że Gmina ma w jakikolwiek 
sposób zwracać środki, a teraz Pan Prezes wysyła pismo w sprawie Węglewa, 
aby Gmina pomogła, zrekompensowała inwestycję po ok.5 latach od 
zrealizowanej inwestycji.    
Pan Zbigniew Węgrzyn Prezes PGK powiedział, że jeżeli Radni pytają to On 
udziela stosownych odpowiedzi. Pan Prezes powiedział, że jest za 
kanalizowaniem.  
Dzisiaj Spółka nie ma środków w związku z nieprzyjęciem taryfy na ścieki, z tego 
tytułu Spółka ma 350 tys. zł strat. Udziałowcy będą musieli pomyśleć, w jaki 
sposób zrekompensować to Spółce, chyba że Spółkę rozwiążą. Pan Prezes 
dodał, że jest administratorem Spółki i ponosi odpowiedzialność w ramach 
przyjętego porządku. Na zakończenie Pan Prezes powiedział, że zwrócił się z 
autopoprawką, która jest traktowana po macoszemu, a autopoprawka do projektu 
uchwały nr 5 została przez Radnych przyjęta jednogłośnie, gdzie dokonano 
zmiany zmniejszając taryfę o 10 gr.. Druga autopoprawka wymaga Nadzoru 
Wojewody. Pan Prezes dodał, że ta sytuacja jest dla niego dziwna i trudna do 
wytłumaczenia. 
Radny Damian Sułkowski odniósł się do wypowiedzi Pana Prezesa w sprawie 
podatku od gruntu, Radny dodał, że gmina Żmigród chciała przekazać dla PGK 
grunty, na których stoją przepompownie, a PGK tego nie chciało. Radny 
Sułkowski skierował do Pana Burmistrza zapytanie czy autopoprawka będzie 
głosowana. 
Radny Henryk Bagiński zwrócił się do Pana Prezesa, że Klub Radnych 
Porozumienie Żmigrodzkie działa. Radny dodał, że zgłosi wniosek o głosowanie 
autopoprawki złożonej przez PGK. Kontynuując temat Radny Bagiński 
powiedział, żeby nie było niejasności, że uchwały Żmigrodu są przyjmowane bez 
niczego, a spoza Żmigrodu są traktowane inaczej, „Porozumienie Żmigrodzkie” 



na takie rzeczy nie może sobie pozwolić. Radny Henryk Bagiński zwrócił się do 
Pana Przewodniczącego Rady, żeby dokumenty radni otrzymywali wcześniej, a 
nie przed sesją.  
Radny Henryk Bagiński zgłosił wniosek o przegłosowanie autopoprawki PGK 
„Dolina Baryczy”. 
Przewodniczący Rady w sprawie dokumentów dostarczanych przed sesją 
wyjaśnił, że autopoprawka wpłynęła do urzędu 21 grudnia, ale był czas 
świąteczny i otrzymał ją godzinę przed sesją.    
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do zapytania Radnego Damiana 
Sułkowskiego w sprawie autopoprawki do wniosku taryfowego wyjaśnił, że 
Radny Damian Sułkowski zadał pytanie na temat głosowania autopoprawki, a 
Radny Henryk Bagiński postawił wniosek o jej przegłosowania. Natomiast, dodał 
Pan Burmistrz, że cały czas była dyskusja na temat projektu uchwały w sprawie 
odmowy zatwierdzenia taryfy na ścieki. 
Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy wyjaśnił, że autopoprawka złożona 
do treści uchwały ma charakter prawny i powinna zostać przegłosowana. 
Natomiast Pan Prezes PGK złożył autopoprawkę do treści wniosku taryfowego. 
Autopoprawka do treści wniosku taryfowego nie jest przedmiotem głosowania 
radnych na sesji. Jedynie można, dodał Sekretarz Wojciech Smoliński, na tej 
podstawie skonstruować autopoprawkę, którą zgłosi radny. Radny powinien 
podać całą treść autopoprawki i całą treść uchwały oraz zmienić porządek. 
Autopoprawka doprowadziłaby do tego, że byłaby inna treść uchwały głosowana. 
Radni przy głosowaniu porządku sesji zgodnie z wnioskiem Pana Burmistrza 
zdjęli projekt uchwały w sprawie przyjęcia taryfy. Na posiedzeniu Rady nie 
można zweryfikować autopoprawki do treści wniosku taryfowego. Weryfikacja 
wniosku taryfowego należy do kompetencji Burmistrza. 
Radny Henryk Bagiński powiedział, że sytuacja jest niezrozumiała. Radni 
przegłosowali porządek sesji. Przy omawiana projektu uchwały o odmowie 
zatwierdzenia taryf okazało się, że jest dodatkowy dokument – autopoprawka i 
nad tym radni dyskutują. Porządek został przegłosowany i nie możemy nic zrobić 
i jak radni mogą pracować.  
Mecenas PGK powiedziała, iż sugeruje, aby Radni głosowali nad taryfą z 
uwzględnieniem autopoprawki i zmienili porządek obrad, który został przyjęty na 
początku. 
Radny Damian Sułkowski powiedział, iż uważa, że nie ma sensu głosowania 
autopoprawki, ponieważ została złożona przez Pana Prezesa do wniosku 
taryfowego i radnych nie dotyczy. W związku z tym jedyne, co się zmieni to 
uzasadnienie do uchwały o odmowie zatwierdzenia taryf. 
Pani Karolina Kaszuba Mecenas Gminy Żmigród powiedziała, że jak słusznie 
zauważył Pan sekretarz, autopoprawka dotyczy uzupełnienia zmiany do wniosku 
taryfowego. Nie ma mowy o autopoprawce do konkretniej uchwały, ponieważ taki 
wniosek nie został złożony. Nie ma uchwały, której autopoprawka miałaby 
dotyczyć. Nie ma możliwości, aby Radni głosowali autopoprawkę do wniosku 
taryfowego. Radni mogą głosować projekt uchwały, który został przyjęty w 
porządku obrad lub mogą zmienić porządek obrad. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, iż podtrzymuje tę uchwałę, którą 
radnym przekazał w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf i wnosi o jej 
przegłosowanie.   
Radny Henryk Bagiński wycofał wniosek w sprawie głosowania autopoprawki. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”, 
    3 głosami „przeciw” 
    2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.197.2012 
 

Radny Damian Sułkowski w sprawie ogłoszenia 5 minutowej przerwy.  
Radny Damian Sułkowski odniósł się również do podjętej uchwały w sprawie 
odmowy zatwierdzenia taryfy na ścieki. Radny Sułkowski dodał, gdyby cała 
sytuacja z autopoprawką pojawiła się na samym początku, to wnioskowałby za 
zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie odmowy zatwierdzenia 
taryf i przełożenie tego na najbliższą sesję. Radny zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady, aby takie informacje przekazywać radnym wcześniej. 
Ponadto w trakcie jednego głosowania były głosowane dwie zmiany, wniosek 
Pana Burmistrz, z którym się nie zgadzał i wniosek Radnej Rybki, z którym się 
zgadzał, ale głosował przeciw. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że treść autopoprawki została 
radnym wręczona przed sesją.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz ogłosił 5 minutową przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wznowił obrady przechodząc 
do kolejnego projektu uchwały, który rozpoczynał pakiet uchwał śmieciowych. 
Przewodniczący rady poprosił o zabranie głosu przez Pana Burmistrza Roberta 
Lewandowskiego. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do projektów uchwał tzw. 
śmieciowych. Pan Burmistrz wspomniał o konsultacjach społecznych, które 
zostały przeprowadzone przez radnych, a wnioski z tych konsultacji trafiły do 
urzędu. Radni na posiedzeniu wszystkich Komisji Rady w dniu 11.12.2012 r., na 
którą zostali zaproszeni Prezesi Spółdzielni Mieszkaniowych działających na 
ternie Gminy Żmigród. W trakcie tego posiedzenia  została przeprowadzona 
dobra i merytoryczna rozmowa. Wnioski, które zostały zgłoszone do 
poszczególnych projektów uchwał w znacznej części zostały przez radnych 
wzięte pod uwagę i tym samym pierwotne uchwały zostały dopracowane. Kolejne 
posiedzenie Radnych odbyło się 20.12.br., na którym Radni kolejny raz omówili 
projekty uchwał. Pan Burmistrz poinformował, że przez stronę internetową zostali 
powiadomieni wszyscy zarządcy nieruchomości oraz mieszkańcy, którzy 
chcieliby wnieść swoje uwagi do projektów uchwał, taka możliwość była do 
18.12.br. Wszystkie uwagi i wnioski, które wpłynęły były bardzo cenne, a zostały 
one złożone przez Panią Bogumiłę Gałka Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej. Pan 
Burmistrz poinformował, że wraz z burmistrzami i wójtami uczestniczył w 
spotkaniu u Pana Piotra Błaszków Dyrektora w Urzędzie Marszałkowski, w 
spotkaniu tym uczestniczyła Pani Ewa Wolak Poseł na Sejm RP.Pan Burmistrz 
dodał, że na sesję dzisiejszą została zaproszona Pani Wolak i Pan Łapiński 
Posłowie na Sejm RP, ale nie przybyli. W czasie spotkania w Urzędzie 
Marszałkowskim uczestniczył spotkania mieli jeden i podstawowy wniosek, a 
mianowicie, co zrobić, aby nie był tylko jeden RIPOK dla naszego obszaru, który 
na dzień dzisiejszy jest w Rudnej. Przez wysokość opłat na RIPOK-u, stawki w 
gminach uchwalane są na wyższym poziomie. Składowisko odpadów w 
Marcinowie zgodnie z planami gospodarki odpadami przyjętymi przez Urząd 
Marszałkowski, nie jest możliwe do eksploatacji Kontynuując temat Pan 
Burmistrz powiedział, że na spotkaniu otrzymał, interpretację niestety 
niepodpisaną, z której wynika, że do Marcinowa można oddawać śmieci i to 



rozwiązanie było sugerowane dla Pana Lecha. Natomiast Pan Lech nie ma 
podstawy prawnej, aby to robić. Na początku stycznia, dodał Pan Burmistrz 
samorządowcy z powiatu z Panią Poseł Ewą Wolak udadzą się do ministerstwa, 
aby rozmawiać nad możliwością wykorzystania składowiska w Marcinowie, które 
zostało zapisane, jako zastępcza instalacja, ale na dziś niemożliwa z przyczyn 
prawnych do eksploatacji. Pan Burmistrz dodał, iż będzie zabiegał wraz z innymi 
wójtami i burmistrza, aby składowisko w Marcinowe było otwarte. Problem z 
ustawą śmieciową ma cała Polska, ponieważ cała Polska samorządowa musi 
wprowadzić ustawę i nie ma szans na jej oddalenie, ponieważ Państwo ma 
zobowiązania unijne. Natomiast My, dodał Pan Burmistrz, musimy dążyć do tego, 
aby było najtaniej. Pan Burmistrz zwrócił się do radnych o podjęcie uchwał, 
ponieważ takie są wymogi prawne. Kontynuując temat Pan Burmistrz powiedział, 
iż z pełną odpowiedzialnością chce zaznaczyć, że w każdej chwili na sesjach 
można będzie zmieniać zapisy, jeżeli będzie to uzasadnione, będzie wynikało ze 
zmian prawnych. Wprowadzenie tych uchwał, da samorządowi możliwość 
wyjścia z edukacją, organizowania przetargów oraz wywiązania się z ustawy, 
która nakłada obowiązek podjęcie tych uchwał do 31 grudnia 2012 r. Stawki, 
które zostały zaproponowane są na poziomie niskim do tego, co proponują inne 
samorządy. Na zakończenie Pan Burmistrz jeszcze raz zwrócił się do Radnych o 
podjęcie uchwał „śmieciowych”. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz w nawiązaniu do wypowiedzi Pana 
Burmistrza powiedział, że pakiet uchwał „śmieciowych”, który radni będą 
głosować jest wynikiem przyjęcia ustawy, jak również przyjęcia przez Sejmik 
naszego województwa określonych uchwał. Zgodnie z wolą Pana Burmistrza i 
Radnych na sesję zostali zaproszeni Pani Ewa Wolak Posłanka na Sejm RP, 
która zawiadomiła, że nie będzie obecna na sesji. Pan Marek Łapiński Poseł na 
Sejm RP i Pan Rafał Jurkowlaniec Marszałek Województwa.  
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu utrzymania czystości i porządku w gminie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radny Damian Sułkowski powiedział, że jego zdaniem MZGK nie jest 
przygotowane do wykonywania tych czynności, ponieważ zakład nigdy nie 
pracował w ordynacji podatkowej i te czynności powinny zostać w urzędzie 
gminy.  
Burmistrza Robert Lewandowski powiedział, że przekazanie tych obowiązków 
dla MZGK jest rozwiązaniem najlepszym.  
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”, 
            3 głosami „przeciw” 
            0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.198.2012 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  



Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.199.2012 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz wysokości stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i stawki opłaty za pojemnik o określonej 
pojemności. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radny Henryk Bagiński odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza w sprawie 
konsultacji wyjaśniając, że Klub Radnych „ Porozumienie Żmigrodzkie” również 
odbył konsultacje z mieszkańcami w sprawie uchwał. Mieszkańcy zwrócili uwagę, 
że koszty są te samy przy różnych wariantach oddawania śmieci i tak: przy 
zbiórce selektywnej koszty wynoszą 150 tys. zł i koszty administracyjne też 
wynoszą 150 tys. zł. MZGK ma zatrudnić dwie osoby, ale na prośbę, dodał 
Radny, o przedstawienie kalkulacji, Pan Dyrektor takiej nie przedstawił. W 
Gminie Prusice, dodał Radny Bagiński, to samo będzie realizowane za 40 tys. zł. 
Kontynuując temat Radny Bagiński powiedział, że podobno u nas w kwocie 150 
tys. zł, ma być jeszcze program. Mieszkańcy zwrócili uwagę, że koszty są za 
duże i powiedzieli, komu to takie płace cytat: „…czyżby znowu dla znajomych 
królika, jakaś tam płaca...” Kolejną uwagą mieszkańców było podwójne 
opodatkowanie np..dzieci w szkole będą podwójnie opodatkowane raz, jako 
zamieszkujący daną posesję i będąc w szkole, tam również wytwarzają śmieci i 
będzie trzeba płacić. Do obioru śmieci mieszkańcy nie wnieśli uwag. Na 
zakończenie Radny Bagiński powiedział, że Klub „Porozumienie Żmigrodzkie”, co 
do stawek wstrzyma się od głosu. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że ubolewa, iż w sesji nie uczestniczy 
Pan Marszałek, Pan Poseł Łapiński i Pani Poseł Wolak. Radny przypomniał, że 
na koniec poprzedniej kadencji sejmu została przyjęta ustawa śmieciowa. 
Regulamin, który został opracowany i wydany przez Urząd Marszałkowski, trwało 
to rok. Po wydaniu regulaminu odbiór śmieci na instalację wzrósł do 400 zł.  
Wcześniej za przyjęcie śmieci na wysypisko opłata wynosiła ok.200 zł z tego 105 
zł na ochronę środowiska, teraz na ochronę środowiska opłata wynosi 180 zł od 
tony. Ministerstwo w naturalny sposób zarabia i to jest kolejny podatek. Radny 
Kraszewski w nawiązaniu do artykułu w gazecie „Nowa” powiedział, że nie 
rozumie, jak można pisać, że Burmistrz Trzebnicy jest winny temu, że na 
Marcinowo nie można odstawiać śmieci. Radny dodał, że można kogoś nie lubić, 
ale trzeba być obiektywnym. Na zakończenie Radny Kraszewski dodał, że nie 
czuje się winny, że stawki będą takie. Radny Kraszewski zwrócił się do Pana 
Burmistrza o zabezpieczenie stojaków na segregację śmieci dla tych 
mieszkańców, którzy ich nie mają.  
Radny Henryk Bagiński skierował swoją wypowiedź do radnego Kraszewskiego 
mówiąc, że przyjmując tę uchwałę Pan Radny przyczynia się do tego, co robi 
rząd. Protest, który będzie podejmowany zostanie wystosowany przez 
urzędników i co rząd z tym zrobi. Jedyną szansą, aby to zmienić jest 
nieprzyjmowanie tych uchwał. Niech myślą Ci, którzy to nam zgotowali. Radny 
Bagiński odniósł się do wysypiska w Marcinowie mówiąc, iż wie ze źródeł dobrze 
poinformowanych, że Burmistrz Długozima walczy i prawdopodobnie będziemy 
tam wozić śmieci. 



Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK odniósł się do wypowiedzi Radnego 
Bagińskiego wyjaśnił, że kalkulacja była przedstawiona w czasie pracy zespołu 
nad projektami uchwał. W kocie 150 tys. zł kosztów administracyjnych większość 
stanowi wynagrodzenie tych dwóch osób. W sprawie zatrudnienie tych dwóch 
osób Pan Kanicki powiedział, że nie jest to żadne kolesiostwo, a kwota 
wynagrodzenia na osobę wynosi 2500 zł brutto plus wszystkie pochodne i to jest 
blisko 100 tys. zł.  
Radny Damian Sułkowski poprosił o podanie kosztów punktu selektywnej 
zbiórki odpadów. Radny poinformował, że dzwonił do Urzędu Wojewódzkiego w 
sprawie, co się stanie, kiedy Rada nie podejmie uchwał śmieciowych. Otrzymał 
informacje, że Wojewoda nie pozwoli sobie na narzucenie średnich stawek, ale 
narzuci te stawki, które gmina zaproponowała. Ponadto Radny dodał, że ustawa 
śmieciowa została zaskarżona. Największym problemem, który niesie ta ustawa 
to instalacja odbioru śmieci, gdzie stawka za odbiór śmieci jest bardzo wysoka. 
Na zakończenie Radny powiedział, że stawki są zbyt wysokie i Klub 
„Porozumienie Żmigrodzkie” będzie głosował przeciw.    
 Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK odniósł się do zapytania Radnego 
Sułkowskiego o koszty utworzenia punktu selektywnej zbiórki odpadów. Koszt 
wynika z ustawy i ciąży na gminie. Obejmuje w głównej mierze koszty 
zatrudnienia pracownika ( trzy razy w tygodniu, w dni funkcjonowania 
targowiska).  Jednak większość kwoty stanowi zakup pojemników, ogrodzenie 
terenu, monitoring terenu i przyłącze energetyczne. 
Radny Damian Sułkowski w odniesieniu do wyjaśnień Dyrektora MZGK 
powiedział. że koszty są tak duże, ponieważ, związane są z doposażenie, ale w 
następnych latach będą mniejsze i można było stawkę obniżyć.  
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego 
Sułkowskiego powiedział, iż rozumie, że radny szuka oszczędności. 
Oszczędności może nie być, a jeżeli będą to będą groszowe. Taryfa jest ustalana 
na podstawie danych. Jeżeli koszty będą mniejsze, dodał Pan Burmistrz, to 
będzie wnioskował o zmianę ceny. Burmistrz powiedział, że gmina na śmieciach 
nie będzie zarabiała, ponieważ ustawa tego zabrania, ale również nie powinna 
dokładać. Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Radnego Bagińskiego, iż o 
przywrócenie wysypiska w Marcinowe zabiegają wszystkie samorządu i jeżeli to 
się uda to gminy z powiatu trzebnickiego będą tam wozić śmieci przez okres od 4 
do 5 lat. Na zakończenie Pan Burmistrz powiedział, że ustawa obowiązuje i nas 
obliguje, proszę o przyjęcie uchwał. 
Radny Jan Gmyz zwrócił się do Pana Burmistrza, że nasze społeczeństwo jest 
biedne i ich nie będzie stać płacić za śmieci. Radny dodał, że będzie głosował 
przeciw tej uchwale. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             4 głosy „przeciw” 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powtórzył głosowanie, ponieważ źle 
zostały zliczone głosy, jeden radny nie głosował. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 
             4 głosy „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.200.2012 
 



Projekt uchwały nr 10 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.201.2012 
 

Projekt uchwały nr 11 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję z wnioskiem: 
Przewodniczący rady zgłosił wniosek o zmianę treści w § 9 ust.2 pkt 1 i 2 i ust.6 
pkt 1 i 2: 
pkt.1  
jest „ dla obszarów wiejskich- co najmniej raz w miesiącu”   
na „dla obszarów wiejskich- co najmniej raz na dwa tygodnie” 
pkt.2  
jest „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz w miesiącu” 
 na „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz na dwa 
tygodnie”. 
Wniosek w poszczególnych Komisjach Rady przeszedł jednogłośnie. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek.  
Wniosek o zmianę treści w § 9 ust.2 pkt 1 i 2 i ust.6 pkt 1 i 2: 
pkt.1  
jest „ dla obszarów wiejskich- co najmniej raz w miesiącu”   
na „dla obszarów wiejskich- co najmniej raz na dwa tygodnie” 
pkt.2  
jest „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz w miesiącu” 
 na „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz na dwa tygodnie” 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz przyjętym 
wnioskiem pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.202.2012 
 

Projekt uchwały nr 12 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję z wnioskiem: 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz zgłosił wniosek o zmianę treści w § 3 ust.1 
pkt 1 i 2 i ust.4 pkt 1 i 2: 
pkt.1 
 jest „ dla obszarów wiejskich- co najmniej raz w miesiącu”   
na „dla obszarów wiejskich- co najmniej raz na dwa tygodnie” 
pkt.2  
jest „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz w miesiącu” 
na „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz na dwa tygodnie”. 



Wniosek w poszczególnych Komisjach Rady przeszedł jednogłośnie. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek.  
Wniosek o zmianę treści w § 3 ust.1 pkt 1 i 2 i ust.4 pkt 1 i 2: 
pkt.1 
 jest „ dla obszarów wiejskich- co najmniej raz w miesiącu”   
na „dla obszarów wiejskich- co najmniej raz na dwa tygodnie” 
pkt.2  
jest „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz w miesiącu” 
na „dla zabudowy jednorodzinnej w miastach – co najmniej raz na dwa tygodnie”. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz przyjętym 
wnioskiem pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.203.2012 
 

Projekt uchwały nr 13 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.204.2012 
 

Projekt uchwały nr 14 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok  2012 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.205.2012 
 

Projekt uchwały nr 15 w sprawie zmian w Budżecie Gminy na 2012 r. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.206.2012 
 
Projekt uchwały nr 16 w sprawie monopolowi odbiorców finalnych śmieci. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXVIII.207.2012 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 



obrad Informacji i sprawozdań. 
Pan Robert Lewandowski złożył informację z podjętych zarządzeń za okres od 
30.11.2012 r. do 28.12.2012 r. W tym czasie zostało podjętych 23 zarządzeń. 
1. cztery zarządzenia w sprawie przeniesienie wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2012 rok, 
2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród. Dochody i wydatki zwiększono 

o kwotę 20.200,-zł  . W wyniku zmiany dochody wynoszą 50.828.698,14 zł, a 
wydatki wynoszą 56.296.284,74 zł. 

3. w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizacje zadań 
publicznych Gminy Żmigród w 2013 r. z zakresu:  

1) Ochrony i promocji zdrowia- zwalczania narkomanii i przeciwdziałanie 
alkoholizmowi, działania na rzecz osób niepełnosprawnych  

2) kultury fizycznej i sportu, 
3) turystyki, 
4) pomocy społecznej- dożywiane osób dorosłych i dzieci, 
5) oświaty i wychowania, 
6) polityki społecznej, 
7) kultury i ochrony dziedzictwa narodowego  

4. w sprawie sprzedaży w trybie przetargu ograniczonego do właścicieli działki 
nr 14 obręb Dębno, niezabudowaną nieruchomość położoną w granicy 
działki nr 15/7 i 15/8 obręb Dębno o pow.0.26 ha, 

5. w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal 
mieszkalny o pow. użytkowej 38,90m2, położony na parterze budynku w 
granicy działki nr 392/1 o pow. 0.0187 ha obręb Barkowo, do którego należą 
pomieszczenia na pierwszym piętrze o pow. użytkowej 84,30 m2 i 
pomieszczenia gospodarcze o pow. użytkowej 29,90 m2 oraz pomieszczenia 
piwniczne o pow. użytkowej 6,60 m2 wraz ze sprzedażą udziału 7104/10000 
w częściach wspólnych budynku i we współwłasności działki, 

6. w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym 
następujące nieruchomości stanowiące własność Gminy Żmigród: 

1) obręb Barkowa działka nr 798/8 o pow. 0.0387 ha – na czas nieokreślony 
na rzecz Pani Ewy Maj, 

2) obręb Gatka działka nr 152 o pow. 0.20 ha – na okres do 31.12.2015 r. na 
rzecz Pani Edyty Skrzypek, 

3) obręb Karnice działka nr 69 o pow. 0.09 ha – na czas nieokreślony na 
rzecz Państwa Katarzyny i Artura Adamczyk, 

4) obręb Sanie działka nr 1o pow. 0.85 ha – na czas nieokreślony na rzecz 
Państwa Anny i Roberta Owczarek, 

5) obręb Sanie działka nr 40/2 o pow. 0.2856 ha – na okres do 31.12.2013 r. 
na rzecz Pani Agnieszki Antochów, 

6) obręb Kędzie działka nr 70 o pow. 0.11 ha – na czas nieokreślony na 
rzecz Pani Renaty Rataj, 

7) obręb Kędzie działka nr 79 o pow. 0.09 ha – na czas nieokreślony na 
rzecz Pani Elżbiety Ostromeckiej, 

7. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemcy lokal mieszkalny położony w Żmigrodzie ul. Batorego wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste procentowego udziału w gruncie, 

8. w sprawie przeznaczenia do dzierżawy w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego garaż o pow.16,24 m2 położony w Żmigrodzie przy ul. 
Rybackiej 26, 



9. dwa zarządzenia w sprawie sprzedaży: 
1) w drugim przetargu nieograniczonym na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej oznaczonej, jako działka nr 15/1 i 29/5 obręb Żmigród. Cena 
wywoławcza w wysokości 230 tys. zł i jest niższa o 60 tys. zł w 
porównaniu do ceny w pierwszym przetargu, 

2) w drugim przetargu nieograniczonym na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
położonego w Żmigrodzie przy ul. Poznańskiej 4/3 wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste procentowego udziału w gruncie działka nr 24. 
Cena wywoławcza w wysokości 140 tys. zł i jest niższa o 36.447,-. zł w 
porównaniu do ceny w pierwszym przetargu, 

3) w drugim przetargu nieograniczonym na sprzedaż lokalu mieszkalnego 
położonego w Żmigrodzie przy ul. PKWN 38/1a wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste procentowego udziału w gruncie działka nr 24. 
Cena wywoławcza w wysokości 140 tys. zł i jest niższa o 30.390,-. zł w 
porównaniu do ceny w pierwszym przetargu, 

10. w sprawie przedłożenia projektu uchwały na sesję Rady Miejskiej, która 
odbyła się w dniu 11.12.2012 r. 

11. w sprawie nabycia nieodpłatnie na rzecz Gminy Żmigród od Agencji 
Nieruchomości Rolnych nieruchomość gruntową obrębu Radziądz działka nr 
543/2 o pow.0.0834 ha, 

12. w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród. Dochody i wydatki zmniejszono 
o kwotę 1.200,-zł  . W wyniku zmiany dochody wynoszą 50.850.093,14 zł, a 
wydatki wynoszą 56.317.679,74 zł. 

13. w sprawie zmiany pełnomocnictwa Kierownika Ref. Oświaty Pani Janiny 
Pastwik 

14. w sprawie udzielenia Pani Grażynie Kalickiej Kierownika Ref. ORP 
upoważnienia do dokonywania wpisów i zmian wpisów w rejestrze instytucji 
kultury, 

15. dwa zarządzenia w sprawie przejęcia nieodpłatnie przez Gminę Żmigród w 
drodze darowizny nieruchomości niezabudowanych: 

1) stanowiących własność Pani Anny Kordek działka nr 2/15 o pow.0.0245 
ha i nr 2/16 o pow. 0.1692 ha, dla których Sąd Rejonowy w Trzebnicy 
prowadzi księgę wieczystą obrębu miasta Żmigród, 

2) stanowiących własność Pana Henryka Chorzępy działka nr 3/15 o 
pow.0,1165 ha i nr 3/33 o pow. 0.1774 ha, dla których Sąd Rejonowy w 
Trzebnicy prowadzi księgę wieczystą obrębu miasta Żmigród, 

16. dwa zarządzenia w sprawie przedłożenia projektów uchwał do Rady Miejskiej 
na sesję 28.12.2012 r., 

Inne informacje: 
Stoły bożonarodzeniowe  
Pan Burmistrz podziękował organizatorom i wszystkim, którzy byli zaangażowani 
w organizację tej imprezy dodając, że stoły bożonarodzeniowe wpisały się w 
tradycję naszej gminy. Pan Burmistrz dodał, iż w tym roku w czasie imprezy, 
która otrzymała bardzo uroczystą oprawę, mieszkańcy łamali się opłatkiem 
razem z władzami miasta.  
Igrzyska Ludowych Zespołów Sportowych  
W 2012 roku Gmina Żmigród w Igrzyskach Ludowych Zespołów Sportowych 
zajęła 10 miejsce na 80 zespołów startujących.  
Inwestycje  
W dniu 18 grudniu br. rozpoczęło działalność nowe targowisko w Żmigrodzie. Na 



terenie starego targowiska deweloper wybuduje ponad 200 lokali ( 160 lokali 
mieszkalnych, 40 lokali usługowych). Od dnia 21 grudnia br. działa toaleta 
miejska. Pan Burmistrz dodał, że został otwarty przetarg na budowę basenu, 
który jest ważną i strategiczną inwestycją. Zostało złożonych osiem ofert w 
granicach od 6.138.000 zł brutto do  8 200.000,- zł brutto. Podpisanie umowy jest 
planowane na styczeń 2013 r. Termin realizacji maj 2014 roku.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrz za 
złożone sprawozdanie i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Interpelacji i zapytań. 
Radny Damian Sułkowski powiedział, że jednym z zadań gminy jest utrzymanie 
oświaty zgodnie z art. 67 ustawy o systemie oświaty, a dotyczy posiłków 
wydawanych dla uczniów. Na terenie naszej gminy posiłki są wydawane tylko w 
przedszkolu. Zgodnie z wyrokiem Sądu Administracyjnego gmina ponosi opłatę 
za surowce do przygotowania posiłków. Na terenie naszej gminy rodzic ponosi 
całą kwotę za przygotowanie posiłku. Radny poprosił o wyjaśnienie sytuacji. 
Pani Janina Pastwik Kierownik Ref. Ośw.  
Na dzień dzisiejszy z przepisów o ustawie oświaty nie wynika wprost obowiązek 
partycypowania w kosztach wyżywienia, jeżeli chodzi o stołówki przy 
przedszkolne. Następnie Pani kierownik zacytowała przepis ustawy … 
Kontynuując temat Pani kierownik powiedziała, że jeżeli szkoła dysponuje 
stołówką to rodzic ponosi tylko koszt wsadu do kotła. Natomiast inne koszty 
związane z wynagrodzeniem pracowników stołówki, sprzętu do stołówki ponosi 
gmina. Zupełnie inna sytuacja jest z przedszkolem publicznym, przepisy nie 
mówią jednoznacznie, że gmina ma partycypować w kosztach. Pani kierownik 
dodała, że sprawdziła, że żadna z gmin województwa dolnośląskiego nie ma do 
regulaminu wprowadzonego zapisu o partycypowaniu w kosztach żywienia poza 
Wrocławiem.  
Radny Damian Sułkowski powiedział, że zgodnie z wyrokiem Sądu 
Administracyjnego w przedszkolach stawiki za wyżywienie powinny być ustalane 
przez Radę. Radny poprosił o udzielenie odpowiedzi na piśmie.  
Radny Henryk Bagiński  
1.W poprzednim wydaniu naszego miesięcznika na stronie tytułowej znalazła się 
informacja na temat Smoka Sukcesu. Na stornie tytułowej wkradł się błąd 
zamiast „bal charytatywny” jest „bar charytatywny”. Radny powiedział, iż jego 
zdaniem takiego błędu nie powinno być na stronie tytułowej, ponieważ 
społeczeństwo Żmigrodzie zasługuje na lepsze traktowanie. 
2.W sprawie ofert na działalność gastronomiczną w ruinach zamku. Radny 
poprosił o informacje na temat, czy oferty zostały otwarte. 
3.W sprawie Statutu Gminy. Jak daleko są prace, czy może zostały zakończone 
zgodnie z terminem? 
Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy odniósł się do zapytania w sprawie 
statutu. Statut cały czas jest konsultowany zarówno z Nadzorem Wojewody jak i 
z Panią Mecenas. Pan Sekretarz powiedział, że za dwa lub trzy tygodnie projekt 
trafi do konsultacji dla radnych. 
Radna Maria Rybka Przewodnicząca Komisji Statutowej powiedziała, że 
komisja w terminie zakończyła prace nad Statutem i oddała do konsultacji. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród w sprawie przetargu na 
gastronomię w ruinach zamku wyjaśnił, że przetarg został ogłoszony przez ZPK i 
termin składania ofert jest do 3 stycznia 2013 r. 
Pan Andrzej Krzywda redaktor Wiadomości Żmigrodzkich powiedział, że 



cieszy się, iż Wiadomości Żmigrodzkie czytane są z taką uwagą. Pan Krzywda 
zwrócił się do Radnego Bagińskiego, żeby swoją energię, która poświęca na 
wyłapywanie błędów, poświęcił na promocję tej imprezy.  
Radny Henryk Bagiński zwrócił się do Pana Burmistrza, iż w sprawie przetargu 
na gastronomię nie zapytał nieprzypadkowo, ponieważ w ogłoszeniu o przetargu 
jest, że składanie ofert do 4 stycznia 2013 r., a otwarcie ofert 27 grudnia 2012 r. 
Do Pana Andrzeja Krzywdy Pan Radny powiedział, że kupuje gazetę i czyta z 
uwagą. Radny Bagiński dodał, że niektóre imprezy promuje, ale poprosił o nie 
namawianie Jego do promocji tej imprezy oraz poprosił o lepsze sprawdzenie 
tego, co się pisze. 
Radny Jan Gmyz w sprawie nie wykonania prac na przystanku w Bukołowie, na 
którym stoi woda, a miał być zrobiony. 
Burmistrz Robert Lewandowski zapewnił, że to sprawdzi i ustnie udzieli 
odpowiedzi Radnemu w najbliższym czasie.  
Sołtys z Węglewa w sprawie problemów z wypisaniem aktu zgonu, kiedy urząd 
jest nieczynny przez kilka dni. Czy jest telefon do osoby, która w takiej sytuacji 
może akt zgonu wypisać? 
Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy nie ma możliwości w dniach 
wolnych załatwić tego typu spraw w urzędzie. Takie sprawy należy załatwiać w 
pierwszym możliwym dniu roboczym i tak jest we wszystkich urzędach. 
Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Radny Damian Sułkowski w sprawie tabliczek informacyjnych dotyczących 
toalety. Która jest z tyłu budynku urzędu oraz toalety na targowisku, ponieważ na 
dziś brak jest takiej informacji?  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że takie tabliczki informacyjne 
będą. W sprawie toalety na targowisku Pan Burmistrz poinformował, że jest 
czynna, kiedy jest targ. 
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
 

Sesję opuściła Radna Joanna Maria Kantor  
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z ostatniej sesji nr XXV, XXVI i XXVII.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że na ostatniej sesji nie został 
przyjęty protokół nr XXV. Zostało odsłuchane nagranie i protokół został spisany 
zgodnie z wypowiedzią Radnej Marii Czesławy Rybki.   
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokoły nr 
XXV, XXVI, XXVII 
Protokoły nr XXV, XXVI i XXVII zostały przyjęte 12 głosami „za” i 2 głosami 
„wstrzymującymi”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego:. 
Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy odniósł się do pisemnego wniosku 
Radnego Damiana Sułkowskiego w sprawie nadania adresów e-mail z domeny 
zmigrod.com.pl. Dla lepszego komunikowania się z mieszkańcami i urzędnikami 
oraz przekazywania materiałów na komisje i na sesje, zgodnie z wnioskiem Pana 
Radnego zostanie uruchomiona domena, ale Państwo Radni są proszenie o 
pisemne potwierdzenie takiej potrzeby. Radni, którzy wyrażą taką chęć będą 



mieli materiały na komisje i sesje wysyłane na adres e-mail. Adresy zostaną 
również udostępnione na BIP, jeżeli Radni wyrażą taką wolę. Radni, którzy 
zadeklarują, aby materiały były przekazywane pocztą elektroniczną to tylko takie 
materiały będą otrzymywać. Natomiast Radni, którzy nie będą chcieli pocztą 
elektroniczną będą otrzymywać materiały w wersji papierowej pocztą. 
Radny Józef Łysikowski powiedział, iż uważa, że nie ma potrzeby zakładania 
kolejnego konta poczty elektronicznej. Należy uwzględnić sytuację, że ktoś 
posiada konto i na jego własne konto będzie przesyłana poczta. Jeżeli to ma być 
wyłącznie poczta elektroniczna to oznacza, że na posiedzeniu komisji lub sesji 
nie będę miał dokumentów. Należy wtedy pomyśleć o czytniku mobilnym.  
Radny Damian Sułkowski powiedział, iż uważa, że dokumenty prawne powinny 
być wysyłane z domeny urzędu, która ma odpowiednie zabezpieczenia, a nie na 
adresy prywatne o słabym zabezpieczeniu.  Radny dodał, że decydując się na 
przesyłanie dokumentów w formie elektronicznej na komisje i sesje będzie 
przychodził z laptopem.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że tylko radni, którzy zdecydują 
się na taką formę otrzymywania dokumentów będą otrzymywać je poczta e-mail. 
W sprawie tajności dokumentów, Przewodniczący powiedział, że projekty uchwał 
są udostępniane dla wszystkich na stronie BIP-u urzędu.  
Radny Józef Łysikowski materiały, które radni otrzymują są publiczne. 
Dokumenty wystane poczta elektroniczną i papierową nic wiecej urząd nie będą 
kosztować Na zakończenie Radny poprosił o rozważenie możliwości wysyłania 
do radnych dokumentów w formie papierowej i elektronicznej.  
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz i Pan Robert Lewandowski Burmistrz 
Gminy Żmigród złożyli wszystkim życzenia z okazji zbliżającego się Nowego 
Roku 2013. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXVIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1300. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 


